

Title (en)
Girder light

Title (de)
Balkenleuchte

Title (fr)
Lampe à poutres

Publication
EP 2131102 A1 20091209 (DE)

Application
EP 09007249 A 20090529

Priority
AT 3222008 U 20080604

Abstract (en)
The light (1) has an oblong light housing (2) provided for an oblong lamp (3) that is formed from a bulb and has stepped ends. A coil section (4') of the bulb is formed in end regions of the lamp such that the section runs parallel to a main section (4) of the bulb. A socket (8) holds the lamp, where a receiving area (6) is provided within front areas of the housing. The receiving area encloses the coil section if the lamp is provided in an operating position. The socket is adjustably supported to move the section (4') from the operating into a lamp change position outside of the area (6).

Abstract (de)
Die Erfindung betrifft eine Balkenleuchte (1) mit einem länglichen Leuchtengehäuse (2) sowie mindestens einer aus einem Glaskolben gebildeten länglichen Lampe (3) mit gekröpften Enden. Derartige Lampen sind in ihren Endbereichen derart geformt, dass jeweils ein Wendelabschnitt (4') des Glaskolbens parallel zum Hauptabschnitt (4) des Glaskolbens verläuft. Erfindungsgemäß weist das Leuchtengehäuse (2) in beiden Stirnbereichen Aufnahmeräume (6) auf, welche die Wendelabschnitte (4') der Lampe umschließen, wenn sich die Lampe in Betriebsposition befindet, wobei die Fassungen (8) verstellbar gelagert sind, um die wendelabschnitte (4') der Lampe (3) aus der Betriebsposition in eine Lampenwechselposition außerhalb der Aufnahmeräume (6) zu bewegen.

IPC 8 full level
F21S 2/00 (2006.01); **F21S 4/00** (2006.01); **F21V 19/00** (2006.01); **F21V 19/04** (2006.01); **F21V 21/005** (2006.01); **H01R 33/08** (2006.01); **F21Y 103/00** (2006.01)

CPC (source: EP US)
F21S 2/00 (2013.01 - EP US); **F21S 4/20** (2016.01 - EP); **F21V 19/0075** (2013.01 - EP); **F21V 19/0085** (2013.01 - EP US); **F21V 19/04** (2013.01 - EP); **F21V 21/005** (2013.01 - EP); **F21Y 2103/00** (2013.01 - EP US); **H01R 33/0863** (2013.01 - EP)

Citation (search report)
[A] US 2006012981 A1 20060119 - NOH SHI Y [KR]

Cited by
EP2650595A1; EP2650594A1

Designated contracting state (EPC)
AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO SE SI SK TR

DOCDB simple family (publication)
AT 10806 U1 20091015; DE 202009018282 U1 20110818; EP 2131102 A1 20091209; EP 2131102 B1 20140305

DOCDB simple family (application)
AT 3222008 U 20080604; DE 202009018282 U 20090529; EP 09007249 A 20090529